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Korte samenvatting 
bespreking 

De voorzitter opent dit deel van de Politieke Avond om 20.40 uur en heet 
iedereen welkom. Onderwerp is 'Programmabegroting 2024-2027'. Elk jaar stelt 
de gemeente een begroting op voor de periode van vier jaar. Hierin staat 
hoeveel geld de gemeente in totaal binnenkrijgt en uitgeeft, en hoeveel er onder 
de streep over blijft. De raad stelt de begroting vast en kan deze met moties en 
amendementen bijsturen.  
 
Portefeuillehouder De Groot memoreert dat vorige week de technische vragen 
zijn doorgenomen. In de begroting zitten onzekere tijden en onzekerheden door 
onder andere de Omgevingswet, de inflatie en de situatie in de jeugdzorg, de 
gemeentefinanciën en het ravijnjaar.  
In de Nota van Actualisatie is het perspectief scherp neergezet. Op het tekort is 
een aantal heroverwegingen gedaan om toch positief uit te komen. In de 
komende jaren is sprake van grote tekorten. Deze staan bewust nog in de 
begroting, omdat dit landelijk speelt. Daarvoor wordt een soort plan B 
opgesteld. Daarop komt het college begin 2024 terug.  
 
De heer Van Vulpen bedankt de ambtelijke organisatie voor de uitgebreide 
documenten en het tijdig beantwoorden van de technische en politieke vragen.  
In de begroting staat dat de onderdoorgang van de N229 bij voorkeur 
beschikbaar is voor de oplevering van de eerste woningen in Kersenweide, 
maar in de raadsvergadering van 21 september jl. gaf wethouder James aan 
dat er voorlopig nog niets lijkt te gaan gebeuren. Welke inspanningen mogen 
worden verwacht in 2024? Waarom is dit een onderdeel op de begroting?  
Ook staat in de begroting 'realisatie zonnelint 2023'. Het einde van 2023 nadert. 
Gaat dit nog in 2023 gebeuren of schuift dit door naar 2024? 
Met betrekking tot het Schone Lucht Akkoord is opgeschreven hoe zaken vorm 
moeten krijgen. Hoe moet worden geparticipeerd om de luchtkwaliteit te 
verbeteren? Welke projecten zijn dat? Wat mag daar worden verwacht? Hoe 
kan de voortgang worden gemeten van de verbeteringen die men wil bereiken? 
Waarop wordt geld ingezet?  
Op het gebied van duurzame mobiliteit wil men het een en ander verbeteren. 
Op welke concrete en meetbare doelstellingen wordt die duurzame mobiliteit 
vormgegeven? Wanneer is sprake van een succes? Het autobezit neemt toe en 
het wordt steeds drukker op de wegen. Op dit moment wordt geëxperimenteerd 
met deelfietsen. Moet binnen de begroting rekening worden gehouden met een 
financiële of ambtelijke bijdrage om dat project tot een succes te maken? Wat 
mag daarvan worden verwacht? Het wordt expliciet genoemd als onderdeel van 
de begroting, maar het staat niet bij de uitgaven.  
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In Bunniks Nieuws heeft CDA al een amendement voor de Huiskamer van 
Bunnik aangekondigd. In de begroting staat dat in 2024 een voorstel wordt 
opgesteld. Het schrijven van voorstellen kost veel geld en tijd. Als dat bedrag 
beschikbaar wordt gesteld aan het Netwerk BunnikSamen, eventueel in 
samenspraak met Krachtig Krommerijn en hun netwerkpartners, kan veel 
eerder over een effectieve en prettige huiskamer van Bunnik worden gesproken 
dan wanneer komend jaar een rapport wordt opgesteld en waarschijnlijk pas 
weer een jaar later geld beschikbaar wordt gesteld. Hij is benieuwd naar de 
mening van de portefeuillehouder en de overige fracties hierover. 
 
De heer Van den Berg vraagt of het amendement van CDA voorstelt geen 
plannen te maken, maar 'gewoon' geld beschikbaar te stellen zodat het initiatief 
kan worden opgepakt door BunnikSamen.  
 
De heer Van Vulpen bevestigt dat. Het gaat om het geld dat is gelabeld voor 
onderzoeken naar het stimuleren van cohesie (€ 25.000,00).  
CDA overweegt een motie om de verhouding tussen inhuur en eigen personeel 
op een gezonder niveau te krijgen. Meer dan een kwart van de mensen in het 
gemeentehuis is ingehuurd. Dat drukt zwaar op de begroting en zorgt niet voor 
stabiliteit in de organisatie.  
 
De heer Hussem onderschrijft de complimenten aan de ambtelijke organisatie. 
Er is goed inzicht gegeven in de cijfers en er is gezocht naar mogelijkheden om 
ondanks de tekortschietende inkomsten van het rijk tot een degelijke 
Programmabegroting 2024-2027 te komen. Het huidige demissionaire kabinet 
snijdt flink in de gemeentebudgetten. P21 is blij dat tot een sluitende begroting 
is gekomen. Er zijn veel uitdagingen en onzekerheden om de gemeente een 
mooie plek te laten blijven om te wonen, te werken en samen te leven.  
Het lijkt een goed plan om tot een Huiskamer van Bunnik te komen. Hoe kijkt 
het college aan tegen de manier waarop een plan tot stand kan komen en kan 
worden uitgevoerd? P21 denkt er graag over mee als dat proces kan worden 
verbeterd met een amendement.  
Ten aanzien van een aantal aspecten vraagt P21 zich af hoe ze in de begroting 
zitten, hoe het college ernaar kijkt en of kan worden ingestemd met de 
voorgelegde cijfers. Dit betreft: 
Woningaanpassing en mantelzorgondersteuning. Gekeken is hoeveel dat is 
gebruikt in de afgelopen jaren en wat daarvan kan worden geleerd. Is het 
realistisch om het structureel te verlagen terwijl de gemeente vergrijst en 
mensen langer thuis moeten blijven wonen en zorg krijgen van hun naasten? 
Mantelzorgers moeten ondersteuning krijgen.  
Besparing op het onderhoud van speeltoestellen. Gekeken wordt of vijf van de 
44 speelplaatsen kunnen worden opgeheven omdat ze weinig worden gebruikt. 
Een speelplaats is meer dan een speeltoestel, een wipkip of een glijbaantje. 
Gaat het om het reduceren van het aantal speelplaatsen of alleen het reduceren 
van het aantal speeltoestellen? Weinig gebruikte speeltoestellen zijn duur in 
onderhoud. Hoe kan die ruimte dan anders worden ingericht? Buitenspelen is 
belangrijk voor de ontwikkeling van kinderen. Buitenspelen kan ook op andere 
manieren worden gestimuleerd dan alleen met traditionele speeltoestellen. In de 
gemeente Utrechtse Heuvelrug zijn mooie voorbeelden van 'vieze 
knieënplekken', informele speelplekken en gazon- en trapveldjes. Gezorgd moet 
worden dat plekken aantrekkelijk, toegankelijk en uitnodigend blijven. P21 
overweegt een motie daarvoor. Is er al een beeld van welke speeltoestellen en -
plekken weinig worden gebruikt? Hoe is dat beeld ontstaan? Kan dat een 
besparing opleveren? Wat is de toekomstige ontwikkeling en de spreiding van 
plekken in een buurt? Wat is een mogelijke alternatieve invulling om 
uitnodigend te blijven? Wanneer gaat dit spelen? Is er nog ruimte voor 
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inwoners?  
Groene invulling. 'Lijst met ambities' is eufemistisch voor 'lijst wat niet wordt 
gedaan'. Hierop staan belangrijke punten als anders maaien, dagelijks beheer 
en onderhoud van openbaar groen en de uitwerking van de Groene Koers. 
Wanneer krijgt de raad meer informatie over de uitwerking van de Groene 
Koers? Tegen welke kosten kan hieraan gedeeltelijk invulling worden gegeven 
of moet alles terzijde worden geschoven?  
Activiteiten van de ECB. P21 betreurt het dat de activiteiten van de ECB op de 
ambitielijst staan en geen structurele plek krijgen in de begroting. De ECB 
ondersteunt alle inwoners bij de warmte- en energietransitie, draagt bij aan de 
aanpak van energiearmoede en organiseert gezamenlijke inkoopacties of 
informatieavonden voor alle inwoners. Hoe kan de ECB nog bijdragen aan de 
ambities van de gemeente? Kunnen subsidies van de Rijksoverheid zo effectief 
mogelijk worden ingezet? Kan worden nagegaan of projecten op het gebied van 
energieopwekking geld gaan opleveren bijvoorbeeld in de vorm van leges of 
ozb? Kan op termijn worden gekeken welke middelen nog meer naar voren 
komen om bij te dragen in de energie- en warmtetransitie?  
 
Mevrouw Toersen bedankt de organisatie voor de voorbereiding en spreekt lof 
uit voor de snelheid waarmee de (technische) vragen zijn beantwoord.  
D66 is blij dat een positieve begroting wordt gepresenteerd, maar krijgt bij de 
cijfers een wat onbestendig gevoel.  
Er zijn alsmaar oplopende uitgaven voor de jeugdhulp en een toename van 
kosten die voortkomen uit samenwerkingen op verschillende terreinen van 
gemeenschappelijke regelingen. Het lijkt lastig om daar grip op te krijgen. In 
deze begroting wordt dat met de Nota van Actualisatie opgelost door hier en 
daar nog meer af te romen en alles wat niet echt nodig is te schrappen. Deze 
manier van de touwtjes aan elkaar knopen, zal de gemeente niet veel langer 
vooruit helpen en er mag niet worden weggekeken, zeker niet met de 
verwachtingen van de arbeidsmarkt, de economie en de haperende 
woningbouw. Onderzocht moet worden of en welke fundamentele keuzes 
kunnen worden gemaakt. Worden de goede dingen gedaan en blijft de 
gemeente in staat om die dingen goed te blijven doen? De wethouder sprak al 
over een plan B. D66 hoopt daar iets meer van te horen en vooral bij de 
Kadernota 2024, want dat is een moment om die keuze te maken. D66 
overweegt een motie daarover.  
Programma 1: Dienstverlening, veiligheid en bestuur. D66 is blij dat in 2024 een 
bestuurskrachtonderzoek wordt gestart en denkt dat dat kan bijdragen aan de 
keuzes die voor de toekomst moeten worden gemaakt.  
Het CDA vroeg aandacht voor het aantal tijdelijke versus vaste medewerkers. 
Er zijn signalen dat reacties soms lang duren en er veel verschillende 
contactpersonen zijn. D66 ziet dat iedereen zich enorm inzet om veranderingen 
te realiseren. Hoe kijkt het college naar de ambities in het collegeprogramma in 
relatie tot de huidige personele bezetting. Volstaat deze bezetting nog om de 
ambities te kunnen realiseren? Op welke onderdelen wordt hinder ondervonden 
van gebrek aan capaciteit of aan vaste capaciteit? Is dat anders voor de taken 
die moeten en de taken die gewenst zijn? 
Programma 2: Fysieke leefomgeving. In Bunnik staat veel te gebeuren, zoals 
het bouwen van nieuwe woningen, het realiseren van nieuwe fietsroutes, het 
vernieuwen van riolering, de afvoer van water, verduurzamen, vergroenen en 
het zich thuis laten voelen van nieuwe inwoners. Er is veel aandacht voor 
nieuw, maar er is bijna geen ruimte voor verbetering van de bestaande 
leefomgeving. De dorpsvisie Odijk is allang omarmd, maar ruimte daarvoor lijkt 
steeds verder weg. Recent wilde de heer Van den Berg een geitenpaadje 
verbreden om een wijk naar de bushalte te ontsluiten, maar dat kan niet omdat 
daar geen ruimte voor is. Dat is enorm frustrerend.  
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Het is logisch dat inzet nodig is voor de nieuwe projecten en opgaven. Is dat 
nog in balans met het zelf kunnen oppakken van verbetermogelijkheden voor de 
huidige situatie op de korte termijn? Is daar nog ruimte voor?  
Hoe is in de begroting rekening gehouden met de invoering van de 
Omgevingswet en de risico's die daarmee samenhangen? De termijnen daarin 
zijn strakker. Is dat meegenomen en verwerkt als risico?  
Met de huidige economie is er veel onzekerheid omtrent het realiseren van 
nieuwbouw. Wordt voldoende gedaan aan de aanpak van bijvoorbeeld 
leegstand om te voorkomen dat woningen en gebouwen onbenut blijven? 
D66 plaatst vraagtekens bij het terugbrengen van het aantal 
speelgelegenheden en prullenbakken en ziet graag dat speelplekken als 
speelplek of toegankelijk groen behouden blijven. Het is goed dat de bankjes 
blijven.  
Programma 3: Sociaal Domein. Er zijn wachtlijsten voor jeugdhulp en het 
beroep dat op jeugdzorg wordt gedaan, is groot. Het aantal jonge kinderen in de 
jeugdzorg heeft een record bereikt in Nederland. Het is knap hoe met vereende 
inzet van het Centrum voor Elkaar de wachtlijsten zijn teruggebracht, maar die 
klus is nog niet geklaard. Dat geldt ook voor de stap die is gezet na de evaluatie 
van het minimabeleid en het besluit om vanaf 2024 de toegang te verbreden 
voor iedereen met een inkomen van 130% van de bijstandsnorm. Voor de 
uitkering van de energietoeslag geldt 120%. Het zou fijn zijn als dat consistent 
zou kunnen worden doorgetrokken naar de Bunnikse maat van 130%. Is dat te 
financieren uit het restant van € 20.000,00 uit het Noodfonds energie?  
Diverse gemeenten spelen hierop in, bijvoorbeeld met een wintertoeslag van 
€ 200,00 voor de categorie die er net tussenin valt. Is dat te financieren? Als dat 
niet mogelijk is, moet het Noodfonds meer bekend worden gemaakt.  
Binnen de schrapvoorstellen is een aantal zaken op onderuitputting gebaseerd. 
P21 heeft al aandacht gevraagd voor de mantelzorg. Is sprake van 
onderuitputting omdat mensen regelingen niet kennen of kan er werkelijk iets 
vanaf?  
Bij de adviesraad Sociaal Domein wordt een klein deel van het werkbudget 
weggehaald. Bij bespreking van voorstellen spreken weinig mensen in om voor 
hun belangen op te komen. Het zijn vaak kwetsbare mensen die daar niet toe in 
staat zijn of dat niet kunnen overzien. De adviesraad kan uit ervaring en 
contacten in de samenleving een bijdrage leveren aan het beleid. Wat is de 
impact van de bezuiniging op de adviesraad?  
Het lijkt wel of de gemeente in 2024 'geSPUKt' en gemazeld is. Het is fijn dat de 
SPUK-regelingen er zijn. Is men niet bezig met een soort carrousel met 
aanvragen en verantwoorden van gelden terwijl al zaken worden gedaan. Weet 
men wel of de regelingen iets voor de gemeente zijn en of ze gaan werken. 
Voegt bijvoorbeeld een OV-ambassadeur iets toe? Kan deze iets betekenen in 
Bunnik of is het geld 'gewoon' aangevraagd?  
De lokale lasten in Bunnik zijn extreem hoog. Wie ze niet kan betalen kan 
kwijtschelding krijgen. De regels daarvoor worden met andere gemeenten 
vastgesteld en uitgevoerd door de BghU. Het is alles of niets en vrij streng. Zou 
voor bepaalde groepen niet de helft van de ozb moeten kunnen worden 
gerekend? In de beantwoording van de technische vraag is naar de 
gemeenschappelijke regeling verwezen. Kan er iets mee worden gedaan als 
alle gemeenten dat zouden willen of is het een VNG-aangelegenheid? Kan de 
VNG worden gevraagd of er meer gemeenten zijn die hier iets mee willen?  
Er is een Plan B nodig, hoewel het weerstandsvermogen nog steeds uitstekend 
is. De boodschap van het college is dat er veel zorgen zijn om het rond te 
krijgen. D66 ziet uit naar een plan B en dient daar mogelijk een motie over in.  
D66 overweegt een motie over de energietoeslag.  
D66 overweegt een motie over de kwijtschelding.  
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De heer Van den Berg memoreert dat voor het zomerreces een zeer beperkte 
kadernota is vastgesteld en dat toen nog veel onzeker was over de 
economische gevolgen van onder andere de inflatie en het rijksbeleid, met 
name de compensatie ten aanzien van het Sociaal Domein.  
Toen kon niet op de gebruikelijke manier worden doorgegaan met het 
bestuurlijke proces. Inmiddels zijn er nieuwe inzichten en kan een oordeel 
worden gevormd.  
In het raadsvoorstel bij de programmabegroting is te lezen dat het college het 
collegeprogramma erg ambitieus vindt. Derhalve is het knap dat het de 
ambtelijke organisatie is gelukt om de begroting sluitend te maken. De rek is er 
nu echt uit. VVD vraagt zich af hoe het in 2025 zal verlopen en in de ravijnjaren 
daarna. In de basis moet de gemeente zich richten op de kerntaken want er is 
geen ruimte voor ambitieuze doelstellingen. Dat blijkt ook uit de Nota van 
Actualisatie. VVD sluit zich aan bij de zorgen van D66 of alle ambities uit het 
collegeprogramma en het coalitieakkoord haalbaar zijn.  
VVD kijkt uit naar het bestuurskrachtonderzoek dat wellicht helderheid geeft 
over wat de gemeente nog aankan.  
Op 31 oktober jl. ontving de raad een erratum op de begroting. Wat is het effect 
van de geconstateerde fout?  
In de Nota van Actualisatie staat dat de subsidie voor de logopedische 
screening wordt beëindigd. Dit levert een besparing op van € 17.000,00. Wie 
betaalt die rekening uiteindelijk, de inwoners of de scholen?  
Er komt een zogenaamd plan B. Is dat het plan voor hoe de gemeente zich gaat 
opstellen ten opzichte van de doemscenario's in 2026 en 2027? Wat houdt het 
plan B in en wat mag ervan worden verwacht?  
Bunnik is een van de plekken in Nederland waar kinderen het meest gelukkig 
zijn. Ongetwijfeld dragen de speeltuinen daaraan bij. Stichting Jantje Beton 
maakt zich zorgen over de vele speeltuinen die verdwijnen. Welke speeltuinen 
gaan verdwijnen? Betreft het speeltoestellen in speeltuinen? Door het vele 
gebruik zien speeltoestellen er soms slecht uit, maar zijn ze juist veel gewild.  
Deze week werd door de pers bericht over een mogelijk te ontwikkelen azc. In 
hoeverre heeft het voorlopige besluit om dit te onderzoeken nog invloed op de 
Begroting 2024? Is een effect te verwachten op thema's als het Sociaal Domein 
en handhaving en veiligheid? Bij de opvang van Oekraïners zijn kosten 
gemaakt door de gemeente.  
De aangekondigde moties of amendementen zijn nog onvoldoende concreet om 
er inhoudelijk op te reageren. De motie van CDA klinkt sympathiek. VVD is van 
het doorpakken en doen en niet alleen van plannen maken. Er zit veel kracht in 
de samenleving. VVD kijkt uit naar de vertaalslag op papier zodat er een 
oordeel over kan worden gevormd.  
 
Portefeuillehouder De Groot reageert op de vraag van CDA over het zonnelint. 
In de begroting staat niet dat het in 2023 afgerond zou zijn, maar dat 
mogelijkheden zouden worden bekeken door een landelijke stuurgroep. De 
voorverkenning is gedaan en vandaaruit wordt naar een verkenning gegaan. 
Recent is de eerste startbijeenkomst voor bestuurders geweest. Het klopt wat in 
de begroting staat.  
Het college is gevraagd aan te sluiten bij het Schone Lucht Akkoord. Daarvoor 
moet een aantal zaken worden gedaan. Gemeenten kunnen invloed uitoefenen 
op mobiliteit (OV, fietsen, wandelen, deelgebruik van voertuigen). Een deel 
wordt al gedaan. In de kadernota is een ambitielijst opgenomen, maar er is nog 
geen geld aan gekoppeld. Als de raad het wil, is dat een keuze.  
P21 en VVD vroegen naar de speeltuinen. Als een toestel niet wordt gebruikt 
blijkt dat uit inspecties. Een slecht uitziend speeltoestel is veel gebruikt en 
vraagt regelmatig om onderhoud. Toestellen die weinig worden gebruikt vragen 
weinig onderhoud.  
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In Bunnik zijn veel speeltoestellen, dus is gezocht naar kleine besparingen. In 
Werkhoven zijn bijvoorbeeld veertien speeltuinen voor 2500 inwoners. In Bunnik 
is die verhouding anders. In Kersenweide komen ook weer speelvoorzieningen. 
Uit het beheersysteem blijkt hoe de spreiding is.  
De heer Van den Berg hoort dat wordt gekeken naar het gebruik van de 
speeltuinen maar ook naar een soort verdeelsleutel. Wat is doorslaggevend 
voor de beoordeling of een speeltuin kan blijven? Kan een overzicht worden 
gegeven van de speeltuinen die het betreft?  
 
Portefeuillehouder De Groot reageert dat het aantal speeltuinen per 
inwonersaantal geen criterium is, maar probeerde daarmee aangeven dat de 
gemeente veel speeltuinen heeft. Daarom wordt deze maatregel voorgesteld.  
Er is geen volledige lijst beschikbaar. Als dit akkoord is, wordt gekeken hoe en 
op welke termijn dit kan worden vormgegeven. De bezuiniging is voor 2024 
ingeboekt. Er kan bijvoorbeeld ook worden besloten dat slechte toestellen in 
een grotere speeltuin niet worden vervangen, maar een kleine speeltuin kan 
ook in zijn geheel worden vervangen. Gezocht wordt naar mogelijkheden om 
het net iets minder te doen.  
Als iets wijzigt, worden inwoners geïnformeerd. Als een speeltuin wordt 
weggehaald kan worden gekeken hoe het wordt ingericht. Als de gemeente het 
beheert, wordt het een gras- of trapveldje. Als wordt gekozen voor extensief 
beheer komen er meer bloemen en kruidenrijk grasland. Eigen beheer is ook 
mogelijk, maar als bewoners dat niet meer willen, komt het weer terug bij de 
gemeente met de bijbehorende beheerkosten.  
Het college verwacht in het eerste kwartaal 2024 met de Groene Koers te 
komen. Daarin worden afwegingen gemaakt met betrekking tot de groene 
ambities uit de kadernota.  
De ECB heeft een vraag bij de gemeente neergelegd van € 70.000,00 die is 
opgenomen in de ambitielijst voor de kadernota. Dat overstijgt het 
gemeentelijke budget voor duurzaamheid van € 50.000,00. De gemeente wil 
met de ECB in zee, maar er wordt nog gesproken over de financiële 
vormgeving.  
D66 vroeg naar het totale perspectief. Bunnik ontvangt niet de meest grote 
uitkering, maar streeft wel een hoog serviceniveau na. Het college wil een 
plan B voor de ravijnjaren opstellen. Dat is nog niet gereed voor de Kadernota 
2025. Dit moet zorgvuldig worden gedaan met de raad en de inwoners, omdat 
het geen kleine keuzes zijn. Nu moesten kleinere keuzes worden gemaakt, 
omdat de gemeente wordt geconfronteerd met een tekort. Zij verwacht dat dit 
begin 2026 gereed is, zodat het dan kan worden meegenomen in de Kadernota 
2026.  
De Omgevingswet is genoemd in de risicoparagraaf. In de begroting zit een 
reserve voor de Omgevingswet. Binnenkort komen de leges en 
belastingverordeningen aan de orde waarin ook zaken zitten die de 
Omgevingswet kostendekkend kunnen maken.  
Kwijtscheldingen worden enigszins verruimd. Voor de ozb worden daarover 
afspraken gemaakt binnen de BghU. De bedragen voor afval en riool zijn 
substantieel, maar binnen de regeling voor de ozb verwaarloosbaar.  
De weerstandsratio zegt niets over structurele ruimte in de begroting, maar gaat 
over incidentele hickups en dat is op orde. 
VVD vraagt naar de ambities. Deze worden beperkt gezien de situatie. Op dit 
moment beperkt de gemeente zich redelijk tot de basistaken. Daar zitten 
nieuwe of ambitieuze taken bij, maar ook zaken waar de raad om vraagt.  
Door een technische vraag is gebleken dat in de begroting een verkeerde tabel 
stond. Daarop is het college met een erratum gekomen. Dat heeft geen 
gevolgen.  
Het college komt met een Plan van Aanpak (plan B) dat in het eerste kwartaal 
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2024 met de raad wordt besproken. Er moeten forse keuzes worden gemaakt 
gezien de voorziene afgrond van € 1,1/€ 1,3 miljoen op een begroting van 
€ 35/€ 36 miljoen.  
 
De heer Van den Berg vraagt in hoeverre het advies van de VNG wordt 
opgevolgd om het te laten klappen.  
Portefeuillehouder De Groot heeft dat advies opgevolgd door de afgronden in 
de begroting op te nemen. Door een plan B op te stellen, wordt aan zorgvuldig 
financieel beheer gedaan om een panieksituatie te voorkomen.  
 
Portefeuillehouder d'Hondt vult aan dat de benodigde formatie voor duurzame 
mobiliteit node wordt gemist. Voor de komende tien jaar wordt een 
mobiliteitsplan opgesteld dat in de loop van 2024 zijn beslag krijgt. Daarin 
worden concrete doelstellingen, ook op het gebied van duurzaamheid en 
duurzame mobiliteit, nader worden vormgegeven. Het plan wordt gebaseerd op 
het huidige vigerende mobiliteitsplan.  
CDA stelt voor om het geld voor de visie op het voorliggende veld te besteden 
aan de Huiskamer van Bunnik. Dat is creatief bedacht. Zij waardeert de 
daadkrachtige houding, maar vindt het een slecht idee. Door het voorliggende 
veld is al een visie bedacht. BunnikSamen en alle betrokken partners hebben 
een werkagenda opgesteld met hun eigen ambities. Al het welzijnswerk wordt 
verricht door vrijwilligers. Er is ook een Plan van Aanpak gemaakt voor de brede 
SPUK en het GALA, waarin is opgeschreven hoe vanuit de gemeente naar het 
welzijn van de inwoners wordt gekeken. Nu moeten de visie van het veld en de 
gemeentelijke visie op elkaar worden aangesloten en daarvan moet een 
concrete visie op het voorliggende veld worden gemaakt. Daarin krijgt de 
Huiskamer van Bunnik zijn beslag. Er zijn al conceptuele ideeën om daar 
pragmatisch vorm aan te geven. Het college onderschrijft het belang van een 
dergelijke huiskamer om eenzaamheid tegen te gaan. 
 
De heer Van Vulpen concludeert dat voor het samenvoegen van deze twee 
plannen € 25.000,00 is gereserveerd.  
 
Portefeuillehouder d'Hondt stelt dat het iets meer is dan het uitprinten van de 
visies en er een nietje doorheen slaan. Er zijn veel partijen bij betrokken en er is 
formatie mee gemoeid. Het kost geld om daar een goed plan voor te maken dat 
aansluit bij de gedachte en het werkplezier dat vrijwilligers uit hun werk halen en 
hoe de gemeente dat voor zich ziet. Het is een ingewikkeld proces om dat op 
elkaar te laten aansluiten. Het kost tijd om dat goed vormt te geven.  
P21 en D66 vroegen naar de onderuitputting bij mantelzorg en 
woningaanpassingen en wezen erop dat de bevolking vergrijst waardoor dat 
geld in de toekomst wellicht wel nodig is. Dat is een terecht risico. De 
onderuitputting is nu een feit. Voor mantelzorg is een marge aangehouden. Het 
is niet zo dat de raad om extra budget moet worden gevraagd als zich meer 
mantelzorgers aanmelden. Woningaanpassingen zijn duur. Het is de vraag of 
dat structureel moet worden meegenomen in de begroting of dat moet worden 
gewacht tot het noodlot toeslaat en het achteraf moet worden gerepareerd. 
Door de vergrijzing zullen de kosten stijgen, maar het is niet te voorzien voor 
welke posten. Dat betreft de langere toekomst en kan niet worden verwerkt in 
de Begroting 2024.  
Bij de Adviesraad Sociaal Domein komt een deel van het werkbudget vrij. Dat 
betreft de vacatiegelden van de ASD-leden. Het is niet zo dat de ASD minder 
bijeenkomsten kan organiseren of zijn werk minder goed kan doen. De ASD is 
bedoeld om het burgerperspectief te laten zien van hoe beleid uitpakt, maar 
daar heeft dit budget niks mee te maken.  
Ook zij is kritisch op de 'verSPUKking' van de samenleving. Het kost vaak veel 
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energie om specifieke uitkeringen aan te vragen en verantwoorden en het is 
tijdelijk geld. De SPUK voor OV-ambassadeurs is aangevraagd door de 
provincie en wordt uitgevoerd door YMCA Jeugdwerk. Dat is voor de gemeente 
budgetneutraal. Zelfs het collegevoorstel is grotendeels door de provincie 
aangeleverd. De OV-ambassadeurs zijn senioren van 55 tot 85 jaar. Gebleken 
is dat informatie beter overkomt als deze door leeftijdgenoten wordt gegeven 
dan wanneer deze door een instantie wordt gegeven. Baat het niet dan schaadt 
het niet. Het geld kan niet aan iets anders worden uitgegeven dus wordt 
gekeken hoe dit uitwerkt.  
Vluchtelingenopvang heeft geen effect op de begroting. Er zijn mensen bezig 
met het goed inregelen daarvan, maar de gemeente wordt door het COA 
gecompenseerd voor alle voorbereidingskosten. Door het personeelstekort is 
het passen en meten hoe dit goed kan worden gedaan, maar dat is niet terug te 
zien in de kosten.  
 
Portefeuillehouder James is verbaasd over de conclusie die werd getrokken 
over een eerder gesprek over het viaduct bij de Vork. Hij heeft niet aangegeven 
dat er nog weinig gebeurt, want er gebeurt heel veel, maar hij heeft de 
verwachtingen willen temperen omdat hij niet kan garanderen dat in deze 
raadsperiode wordt overgegaan tot de realisatie. Er wordt alles aan gedaan om 
tempo te maken op dat project. Men is al bezig met die voorbereiding in overleg 
met de provincie. Het betreft een complexe kruising met parallelwegen. 
Binnenkort wordt hierover bestuurlijk gesproken met de provincie.  
 
De heer Van Vulpen vraagt om verduidelijking. De wethouder verwacht niet dat 
voor het eind van deze raadsperiode al een schep de grond ingaat, maar in 
deze begroting staat de wens dat deze tunnel is gerealiseerd voor de eerste 
huizen er staan. Betekent dit impliciet dat de huizen ook worden vertraagd tot 
na deze raadsperiode? 
 
Portefeuillehouder James antwoordt van niet. Geprobeerd wordt alle zaken op 
elkaar af te stemmen. Op dit moment wordt gepuzzeld met hoe snel met de wijk 
kan worden gestart en hoe snel met het viaduct. Geprobeerd wordt alle zaken 
zo snel mogelijk uit te voeren.  
D66 vroeg of met alle grote projecten tijd overblijft voor kleinere belangrijke 
zaken. Steeds wordt naar de balans gezocht tussen welke energie in grotere 
projecten wordt gestopt en of dan voldoende energie en tijd overblijft voor 
kleinere vraagstukken. De organisatie werkt hard om het allemaal te faciliteren. 
Het grootste vraagstuk is financieel. De begroting laat steeds minder ruimte om 
extra dingen te doen. Het Dorpshart in Odijk werd als voorbeeld genoemd, maar 
dat is een groot dossier dat er dan ook nog bijkomt.  
De gemeente is goed voorbereid op de Omgevingswet. Binnenkort worden de 
stukken aan de raad voorgelegd zodat op 1 januari a.s. kan worden gestart. Hij 
kan niet garanderen dat alles meteen goed gaat en dat niet hoeft te worden 
bijgestuurd of dat het tot kosten leidt, maar daar is een reserve voor en die 
risico's zijn ingebouwd.  
Leegstand wordt niet voldoende aangepakt. Er zou actiever achter projecten 
moeten worden aangegaan voor herontwikkeling en dergelijke, maar dat vraagt 
tijd en inzet. De organisatie heeft de handen al vol aan projecten die aan de 
gemeente worden voorgelegd. Gekeken wordt hoe actiever kan worden 
gestuurd op de herontwikkeling van leegstaande kantoorpanden of woningen.  
Gekeken is of ook de energietoeslag kan worden toegekend aan mensen met 
een inkomen tot 130% van de bijstandsnorm. De gemeente moet dit zelf 
betalen. Dit betreft ongeveer 100 huishoudens en kost ongeveer € 120.000,00. 
Als de raad dit wenst moet hiervoor een amendement worden opgesteld.  
Omdat de begroting onder druk staat, adviseert het college de logopedische 
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screening niet langer te financieren. Primair ligt de verantwoordelijkheid 
hiervoor bij de scholen en is het onderdeel van het budget van scholen.  
 
Portefeuillehouder Van Bennekom wijst erop dat niet zomaar expertise wordt 
ingehuurd. Er wordt altijd kritisch gekeken of inhuur nodig is. Daarbij wordt 
gekeken of wordt voldaan aan de wet- en regelgeving, of de dienstverlening kan 
doorgaan en naar de belasting van het personeel dat in dienst is. Niet alle taken 
kunnen worden uitgevoerd door het vaste personeel, dus moet extra capaciteit 
worden ingehuurd.  
 
De heer Van Vulpen wijst erop dat een van de vragen over deelmobiliteit het 
project met deelfietsen betrof. Hoe zag de participatie van de gemeente eruit? 
De wethouder ontraadt het amendement en gaf aan dat de visie al is bedacht, 
maar in de begroting is het geld gelabeld voor het ontwikkelen van een visie. 
CDA komt mogelijk toch met een amendement.  
Hij begrijpt de overwegingen die de burgemeester heeft geschetst. Een 
gezonde werkomgeving is belangrijk en de lusten en lasten van inhuur en vaste 
krachten moeten in balans zijn. Omdat ingehuurde krachten per uur duur zijn, 
mogen de 'rotklusjes' niet op het vaste personeel worden afgewenteld. Een 
goede dienstverlening met een vaste groep mensen heeft de voorkeur. De raad 
heeft daar in het verleden extra geld voor beschikbaar gesteld en is in 
afwachting wat daarvoor is gedaan. Die informatie kan helpen om deze 
overwegingen anders te zien.  
Hoe staan P21 en D66 tegenover het amendement?  
 
De heer Hussem constateert dat de zorgen worden gedeeld en niet allemaal 
worden weggenomen, maar heeft niet concreet gehoord hoe een motie of een 
amendement kan helpen. Het college onderschrijft dat de Huiskamer van 
Bunnik er moet komen. P21 denkt graag mee over hoe de raad kan uitspreken 
wat belangrijk is. Het is niet nodig om alles wat vanavond is besproken in een 
motie op te nemen.  
Wellicht is wel een motie nodig voor de groep die nu geen recht heeft op 
energietoeslag. Wellicht kunnen anders gelabelde middelen daarvoor worden 
ingezet. Er zijn mensen voor wie het lastig is om de eindjes aan elkaar te 
knopen. 
 
Mevrouw Toersen heeft van wethouder De Groot begrepen dat het opstellen 
van een plan B ingrijpend is en dat daar afwegingen voor moeten worden 
gemaakt. Is er volgend jaar bij de kadernota een soortgelijk traject als nu en 
moeten wellicht weer budgetten worden afgeroomd? 
Is kwijtschelding ooit bij de BghU op tafel gekomen of hoort het daar niet thuis?  
De Huiskamer van Odijk is een prachtig initiatief. In Bunnik is al veel 
ondernomen om iets dergelijks van de grond te krijgen. D66 denkt graag mee 
over wat nodig is om dat de goede kant op te duwen. Het voorliggende veld 
(BunnikSamen) is bepalend om verder te komen op dat terrein.  
D66 komt nog terug met een voorstel voor de energietoeslag.  
 
De heer Van den Berg meldt dat VVD met het inzicht van vanavond de thema's 
in de begroting nogmaals bekijkt en zal heroverwegen of met moties of 
amendementen wordt gekomen.  
Bunnik moet een van de meest kindvriendelijke gemeenten blijven. Hij is niet 
gerustgesteld door de antwoorden van de wethouder over de speeltoestellen, 
zeker niet voor wat betreft Werkhoven, dat niet voor niets soms 'de vergeten 
hoek' wordt genoemd. Wellicht komt VVD met een motie of amendement op dit 
thema.  
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Portefeuillehouder De Groot voorziet dat de Begroting 2025 iets ruimer is dan 
die voor 2024. Aan de ene kant wil de raad dat het college zich beperkt tot de 
basistaken en mag het niet te ambitieus zijn en aan de andere kant komen 
allerlei ideeën naar boven. De raad moet ook bij zichzelf te rade gaan wat hij 
wil. Onduidelijk is wat de invloed van het rijk wordt op de gemeentefinanciën.  
Kwijtschelding is niet concreet bij de BghU op tafel gekomen. De kosten ervan 
worden verruimd. Zij vraagt zich af of dit moet worden opgetuigd gezien alle 
toeslagen en andere regelingen die er al zijn. Die keuze is aan de raad.  
Het is niet prettig dat de heer Van den Berg haar woorden omdraait. Zij heeft de 
aantallen die in de begroting en de Nota van Actualisatie staan genoemd, waar-
mee Werkhoven juist heel goed bediend is en het minst vergeten dorp van deze 
gemeente is.  
 
Portefeuillehouder d'Hondt reageert op de vraag van CDA over de deelfietsen 
en de pilot. In financieel opzicht doet de gemeente daar niets mee. Dit betreft 
een bedrijf dat toestemming heeft gekregen om een dienst op te zetten. De pilot 
loopt tot eind 2023. Daarna wordt beoordeeld of het wenselijk is om dit in de 
toekomst voort te zetten.  
In de visie voor het voorliggend veld is de Huiskamer van Bunnik een belangrijk 
onderdeel. Het is niet wenselijk al het geld voor de visie alleen in de huiskamer 
te steken, want dan worden BunnikSamen en alle betrokken organisaties in de 
steek gelaten. De visie is een jaar uitgesteld en de organisaties hebben zelf een 
werkagenda opgesteld.  
 
Portefeuillehouder James realiseert zich dat veel mensen met moeite de eindjes 
aan elkaar knoppen. De dekking die nu wordt gezocht voor een extra toeslag 
wordt ook gezocht in het Noodfonds dat ervoor is bedoeld om mensen 
financieel te helpen. Dat is in de uitvoering veel eenvoudiger. Als een nieuwe 
regeling wordt opgetuigd, moet ook de Sociale Dienst worden uitgerust voor 
deze regeling die alleen voor Bunnik van toepassing is.  
 
De voorzitter stelt vast dat dit agendapunt als debatpunt wordt doorgeleid naar 
de raadsvergadering van 9 november 2023 en dat fracties zich nog beraden op 
moties en amendementen.  
Hij sluit dit deel van de Politieke Avond om 22.04 uur.  
 

 
Besproken in technisch overleg d.d.  Vastgesteld d.d. 
 


